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Rozhovor s paní učitelkou 
Reiterovou

foto: Aneta Žampová

Proč jste si vybrala zrovna
pedagogiku?
To je naprosto jednoduché.
Miluju děti a mým snem bylo s
nimi jednou pracovat, což se mi
naštěstí podařilo. Beru to jako
poslání a moje práce je zároveň
mým koníčkem. Už od deváté
třídy jsem věděla, že chci být
učitelka.
 
Líbí se vám v naší škole?
Ve škole se mi líbí moc. Je tu
skvělý kolektiv učitelů a
výborné podmínky pro učení.
 
Co vás úplně nejvíc za vaší
kariéru vytočilo?
Moje kariéra ještě není příliš
pestrá, nepoužila bych přímo
slovo vytočilo, ale spíše mrzelo,
když chci dětem předat nějaké
informace, opravdu tomu věnuji
hodně úsilí, a žáci pak mají
špatné výsledky.
 

A naopak co Vás nejvíc
pobavilo?
Vždy mě pobaví hlášky žáků,
mám smysl pro humor, tudíž
naše společné hodiny jsou i
zábavné.
 
Blíží se nám letní prázdniny,
bude se Vám po škole stýskat?
Nemohu říci, že se na prázdniny
už netěším, ale samozřejmě se
mi za ty dlouhé dva měsíce
určitě zasteskne a budu se do
školy ráda vracet.
 
Úplně jsem se zapomněl
zeptat, co v naší škole učíte?
Na škole učím Český jazyk,
Dějepis, Německý jazyk a
Člověk a práce.
 
Když jste byla malá, jaký byl
Váš nejoblíbenější předmět ve
škole?
Mezi neojblíbenější předměty
patřil Český jazyk a Tělesná
výchova. Naopak jsem nesnášela
Výtvarnou výchovu, jelikož
nejsem umělecky a výtvarně
nadaná.
 
Vzpomněla byste si na nějakou
vtipnou kuriozitu z Vaší
hodiny?
Mám jich v rukávu mnoho, ale
když bych měla vyzvidhnout
jednu, tak by to byla tato. Při
rozdávání známek z testu, se
jeden nejmenovaný žák v první
lavici, přímo přede mnou, začal
nahlas modlit. Doslova říkal: „
Pane Bože, ať je to prosím
trojka“. Potom žďuchl do

spolusedícího v lavici a řekl mu,
ať se modlí s ním a on se
opravdu kolegiálně začal modlit
také.
Žák dostal trojku a vykřikl:
„Bůh existuje“ :D
 
Co je podle Vás nejhorší na
práci učitele?
Nejhorší je asi ta zodpovědnost,
kterou každý učitel nese.
 
A otázka, kterou jsem nemohl
vynechat, máte ráda ranní
vstávání?
Ranní vstávání přímo nesnáším,
musím mít dva budíky, abych se
vyhrabala z postele. Bydlím
ještě celkem daleko od školy a
cesta mi zabere dost času, tudíž
vstávám opravdu brzy.
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Úvodník

ilustrace: studenti24.cz

Milí čtenáři, právě čtete poslední
vydání časopisu Ráček v tomto
školním roce.
Měsíc květen byl velmi nabitý a
pestrý.
Doufáme, že se vám náš časopis
líbil, a že nám zachováte přízeň i
v příštím školním roce! :)
Příjemné prožití letních prázdnin
vám přeje celá redakce.
Váš časopis Ráček :)
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Citát
„Až ti bude v životě nejhůř, otoč
se ke slunci a všechny stíny
padnou za tebe.“
John Lennon
 
Zdroj: citaty.net
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Atletické dopoledne
Dne 1. 6. se u nás ve škole
uskutečnilo atletické dopoledne
pro žáky 1. stupně.
Soutěžilo se například v hodu
plným míčem, překážkovém
běhu, v hodu na cíl atd.
Přijela nás dokonce navštívit
Anežka Drahotová, mistryně
světa v chůzi na 10 km.
Všem se akce moc líbila a
všichni účastníci dostali
zaslouženou odměnu.
 
SPORTU ZDAR!
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Tipy na prázdniny
Vzhledem k tomu, že toto je
poslední díl v tomto školním
roce, tak zde mám pár tipů na
prázdniny:
Kladno – Kladno je sídlištní
čtvrť, má ale i starou část, která
stojí za to. Není sice nijak velká,
ale najdete v ní kostel, kapli,
zámek a spousty starých a
pěkných budov. Pokud by vám
toto přišlo málo, můžete jet do
Lán, kde je muzeum T. G.
Masaryka, a dokonce i jeho
hrob.

Rudná u Prahy – Toto město
sice nemá tolik co nabídnout, ale
historický střed města za to stojí.
Krásný kostel a spousty starých
budov.
Jílové u Prahy – Je zde kostel,
muzeum a spousty starých a
pěkných budov.

autor článku:
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Kulatý Stůl MČ 
Praha 12 Po 2.

foto: Redakce

Dne 26. 5. naše redakce opět
navštívila Viniční domek, díky
setkání s městskou částí Prahy
12.
Tentokrát se řešili bezdomovci v
okolí škol, co dělat když nás
obtěžují atd.
Na naše zvídavé dotazy
odpovídal ředitel městské policie
Prahy 12.
Dozvěděli jsme se například to,
že když nás někdo přepadne a
my ho kvůli sebeobraně shodíme
ze schodů a něco se dotyčnému
stane, tak z toho průšvih mít
nebudeme. Pan policista byl
velmi ochotný odpovídat na
všechny naše dotazy.
Jsme rádi, že jsme se této akce
mohli zúčastnit, jelikož si
myslíme, že je velmi důležité
vědět, jak se zachovat v
nepříjemné a nebezpečné situaci.
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VTIPY

ilustrace: mylowiew.cz

Slepý myje struhadlo a říká: no
takovou kravinu jsem ještě
nečetl.
Jak se říká duševně zaostalému
sýru? E - mentál.     
Jaká je nejchytřejší blondýna?
Zlatý retrývr.     
Dnes ke mne vlezl zloděj, hledal
peníze, a tak jsem vstal a hledal
s ním.     
Jde tlustá paní po ulici a zpívá
si: kdybych byla jahodou..... a
kolemjdoucí se přidá : to by bylo
džemu.     
NEJČASTĚJSÍ VĚTY PŘED
SMRTÍ :
A teď mě vyfoť na týhle skále.
Zprava dobrý.
Neboj není nabitá.
 
ODPOVĚDI Z MINULÉHO
KVÍZU:
1) Jan Žižka na koni.
2) Pudink v tanku.
3) Plynovou masku.
4) Zlatý retrývr.

autor článku:
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Cestování - Poděbrady
V tomto dílu, budu psát o
Poděbradech. Poděbrady jsou
lázeňské město ve Středočeském
kraji. Ale dost úvodu, jde se na
článek.
Poděbrady jsou, jak jsem říkal,
lázeňské město, takže zde
najdete kolonádu, která vede od
nádraží až na Jiřího náměstí. Po
cestě najdete spousty hotelů,
kaváren, restaurací a obchodů.
Ke kolonádě patří lázeňský park.
Celá kolonáda má 1 km a nesmí
se zde jezdit na kolech.
Na Jiřího náměstí najdete sochu
Jiřího z Poděbrad, zajímavé
budovy a samozřejmě zámek,
který je dominantou tohoto
lázeňského města. Zámek byl
postaven roku 1108, přestavba
byla v roce 1651.
U parkoviště, které je pod
zámkem, můžete jít dolů po
schodech, kde je cyklostezka

foto: Jan Lipšanský, třída 9. A

vedoucí do Nymburka a na
druhou stranu do Libice. Pokud
jste zde i kvůli starým budovám,
tak se rozhodně jděte podívat i
na Riegrovo náměstí, kde
najdete další zajímavé budovy.
Poblíž Riegrova náměstí je i
ulice Lázeňská, po které dojdete
na kolonádu.
Kromě toho jsou tu ale i ulice,
do kterých turisti moc nechodí, a
přesto za to stojí. Je to ulice Na
Dláždění, která je poblíž zámku.

Na této ulici najdete spousty
zajímavých domů, a na jejím
konci je muzeum a špitál
Kunhuta. Hned u špitálu je
ulička vedoucí na hlavní silnici.
Je hodně krátká, ale i přesto
zajímavá. Ulicí Na Dláždění se
dá dojít ke kostelu Povýšení
svatého Kříže.
V Poděbradech najdete i
Poděbradku. Ale nemyslím tu,
která se dá koupit v obchodě.
Myslím tím pramen, který
můžete najít na čtyřech místech:
u nádraží, na kolonádě, na
Riegrově náměstí a na Žižkově
(což je v Poděbradech sídlištní
čtvrť, hlavně tam nehledejte
rozhlednu). A na náměstí mají
skvělou zmrzlinu :)
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Citát
„Za jednu minutu člověk pozná,
zda se mu někdo líbí, za hodinu
pozná, zda by jej dokázal mít rád
či milovat, za jeden den zjistí,
jestli by s tou osobou dokázal
strávit celý život... ale poté trvá
celý život než na tu osobu
zapomene.“
Honoré De Balzac
 
Zdroj: citaty.net
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Usain Bolt tratích v historii. Při jejich
vytvoření v roce 2008 mu ještě
nebylo ani 22 let (s výjimkou
štafety).
 
Mistrovství světa v Berlíně o rok
později pak ubral ještě dalších
0,11 s a famózním časem 19,19 s
opět překonal světový rekord.
První stovku běžel Bolt za 9,92
s., druhou údajně za 9,27 s.
Všechny ostatní výkony jsou až
na výjimky o zhruba 0,4
sekundy pomalejší (19,58 s a
výše). Jamajská štafeta s Boltem
na třetím úseku na olympiádě v
Pekingu roku 2008 překonala
předchozí světový rekord také
na trati štafetového běhu 4 x 100
m časem 37,10 s. Bolt výrazně
přispěl nejrychlejším časem na
svém úseku za 8,94 s.

Naši žáci se setkali a běželi s
Usainem Boltem na čokoládové
tretře, které se aktivně zúčastnili.
Usain je nejrychlejší muž
planety.
 
 
Usain Bolt je prvním člověkem
v historii, který dokázal
zaběhnout nejkratší trať
regulérně pod hranicí 9,70
sekund i 9,60 sekund.  Na
atletickém MS 2009 v Berlíně
byla provedena vědecká analýza
Boltova běhu, která ukázala, že
ve finále stometrové trati dosáhl
maximální rychlosti 44,72 km/h
(letmých 20 metrů za 1,61 s.) a
průměrné rychlosti 37,58 km/h.
 
Bolt je jedním z nejmladších
světových rekordmanů na těchto

foto: EVA MALÁ 7.A

autor článku:
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Pozvánka na 
Primátorky

foto: Primatorky.cz

Dovolil bych si vás pozvat na
103. Primátorky Skupiny ČEZ.
Jedná se o nejstarší nejslavnější
veslařský závod v Evropě a také
skvělou společenskou událost.
Letos Primátorky pořádá VK
Blesk. Každý rok se pořadatel
střídá.
Kdy: 3.-5. 6. 2016 
 Kde:   Náplavka     Rašínovo
nábřeží 
  PROGRAM  
Pátek 3. 6:   V pátek se budou
konat závody osmiveslic
mladších žáků/žákyň,
Univerzitní osmy, Mořské
čtyřveslice a Finále Univerztních
osem
Sobota 4. 6:   V sobotu už bude
program pestřejší. Je toho
opravdu hodně. Nápíšu sem
pouze něco.
Osmiveslice žáků/žákyň starší,
Skify žen a můžů atd...
 

Neděle 5. 6:  V neděli se jedou
finále postupujících posádek a
bude se soutěžit o Primátorský
štít.
Všichni jste srdečně zváni!
 Více na: www.primatorky.cz 
 
 
Akce se již uskutečnila, někteří
naši redaktoři se jí zúčastnili a
vůbec nelitují. Vyšlo krásné
počasí, pořadatelé zvádli vše s
přehledem a bylo se na co dívat.
Skvělý zážitek! :)

autor článku:
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4. a 7. třída v JumpParku!
Dne 25. 5. se 4. a 7. třída
vypravila do JumpParku.
Nejdříve se tam museli nějak
dopravit, řeknu Vám jak,
kdybyste tam taky chtěli zajet.
Trasa je celkem jednoduchá,
nastoupíte na autobusovou
linku 139 a dojedete až na
konečnou Želivského.  Pak si
stačí počkat na autobusové
zastávce na linku 234. Ta tam
taky přímo končí, zastávka se
jmenuje Habrová,  pak už tam
najdete plakáty kudy kam,
abyste se tam dostali.

 
CO SE TAM DÁ
DĚLAT  
Jak už název napovídá (překlad:
Jump – Skákání; Park – Park
= Skákací park ). Takže
odpověď je jasná, můžete si tam
jít zaskákat. Ale ne jen tak,
můžete si tam zaskákat na
velkých trampolínách! Skákání
v tomto parku je ale rozděleno
na několik částí. Jsou tam čtyři
tyto části. Zde Vám je napíšu,
první část je  „Foam Pit“ V této
části můžete skákat do takových
pěnových kostek. Jsou tam tři
trampolíny, tam se na nich
pořádně rozskáčete a potom hup
do kostek, je to celkem
příjemné, jen je pak někdy
obtížné z toho vylézt, někdy se
stane, že se zapotíte jen z toho,
když se hrabete ven :D. Pak je tu
část, kde si můžete zahrát
vybíjenou, je tam několik míčů,
a hrajete prostě vybíjenou typu
všichni proti všem. Jenže s
jednou změnou, u toho hraní
vlastně ještě skáčete. Tím je vše
hned těžší. Ale zároveň
zábavnější. Pak je tam část
„Basketball“ . V této části jsou
jen dvě trampolíny se dvěma

foto: slevomat.cz

míči, a ještě k nim dva koše na
házení právě těchto míčů. Je
celkem obtížné se trefit. Ale
opět zábava. No a přicházíme k
největší části,  „Free Jump“.  V
této části si ve své podstatě
můžete skákat jak chcete, prostě
jste volní. V této části naleznete
tři takové dlouhé trampolíny,
pak po všech stranách postranní
trampolíny, no a nakonec
normální malé trampolíny,
hlavně co je dobré, že celkem
dost pérují.

ZHODNOCENÍ 
Myslím si, že se to všem líbilo, i
mně, jako redaktorovi, protože
jsem tam byl taky. Určitě byste
si tam taky mohli zajít, protože
za necelé dvě stovky máte
hodinovou zábavu i s
písničkami. Děkujeme paním
učitelkám, že nás tam vzaly :)

 
Rozhodně
doporučujeme!   

autor článku:
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Den dětí

foto: www.obrazkyanimace.cz + www.postaprodeti.cz

oslav Dne dětí, který byl ale
vyhlášen až později. Později v
roce 1949 se Mezinárodní
federace žen shodla a vyhlásila
Den pro ochranu dětí.
Důvodem k zavedení tohoto dne
bylo masové zabíjení dětí a žen
v Lidicích v roce 1942. Datum
bylo ustanoveno na již dnešní
datum 1. června, který
připomíná právě sirotky v San
Franciscu a první konferenci
pro blaho dětí. Tento den se
začal slavit celosvětově a rok
po vyhlášení dne pro ochranu
dětí.

PROČ SE DEN
JMENUJE
MEZINÁRODNÍ DEN
DĚTÍ 
Po vyhlášení tohoto dne si
některé státy to jméno měnily
právě na Den dětí nebo
Mezinárodní den dětí.

DATUM DNE DĚTÍ 
Později, co se den začal slavit v
roce 1952, usilovala
Mezinárodní unie pro péči o
dítě o vyhlášení dne, který by
oslavoval výhradně děti. Na

toto OSN* zareagovala a v
roce 1954 vyhlásila Světový
den dětí. Tím pádem se jméno
změnilo ze Dne pro ochranu
dětí na Den dětí, nebo
Mezinárodní den dětí. Cílem
vyhlášení tohoto dne bylo, aby
každý stát jednou v roce upřel
pozornost na nejmladší
obyvatele. OSN doporučilo
všem státům, aby oslavovaly den
dětí ve stejný den. Datem oslav
byl sice zvolen 20. listopad, ale
i tak si některé státy nechaly
datum první červen, jež byl
zvolen při vyhlášení dřívějšího
dne pro ochranu dětí. Závěrem
to znamená, že některé státy
slaví den dětí už prvního
června a některé až dvacátého
listopadu. Ale i tak stále platí,
že jsou tyto dny mezinárodní a
děti velmi baví :)
Vysvětlení slov: konzul =
uředník, který zastupuje svojí
zem; OSN = Organizace
Spojených Národů

autor článku:
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Den dětí, je den kdy slaví
všechny děti. Řeknu Vám něco
o tomto dni. První záminka k
vytvoření tohoto dne vznikla v
Turecku během Turecké války
v roce 1920. Dřívější ochránce
národních práv Mustafa Kemal 
řekl, že k budování nového státu
jsou potřeba především děti,
proto také ustanovil datum dne,
kdy se budou slavit děti, tedy 23.
dubna. Říkáte si, že je to trochu
jiné datum, než je teď? Ano, je,
jenže ono se během dalších let
ještě změní.

JAK SE DEN DĚTÍ
STAL
CELOSVĚTOVÝM 
Tak jsme si nyní řekli, že den

dětí byl nejdříve jen v Turecku.
Jenže, jak to, že se slaví už i u
nás a v jiných zemích? To proto,
že na Světové konferenci pro
blaho dětí se v roce 1925
navrhla právě tato možnost, že
by se den dětí stal
celosvětovým. Jenže se tomu
zatím tak nestalo. V ten samý
den, kdy probíhala konference
pro blaho dětí, se konal Festival
Dračích lodí v San Franciscu.
Na festival se dostavil i čínský
generální konzul*, kde
shromáždil mnoho čínských
sirotků, aby poukázal na to, že
by se tehdejší společnost měla
zabývat více blahem dětí. Poté
tyto dvě události, které se staly
ve stejný den, určily datum

Čokoládová Tretra
Ve středu 18. 5. se na stadionu
DUKLY Praha konal závod
Čokoládová tretra pro děti z
prvního stupně ZŠ.
Naše škola vyslala do boje žáky,
kteří byli vybráni na základě
školního kola.
Závodu byly přítomny i největší
hvězdy české atletiky jako Jan
Železný, Pavel Maslák, Kateřina
Neumanová, Kateřina Janků a
především jedna z největších
hvězd atletiky vůbec, světový
rekordman, mistr světa a
olympijský vítěz, Usain Bolt.
 

Výsledky našich žáků: 
Matoušková Sylvie čas: 19.03
Jordáková Judita čas: 50.86
Brdičková Kateřina čas: 56.42
Konečný Patrik čas: 19.12
Heinige Robert čas: 35.75
Vaniš Daniel čas: 52.00
 
Děkujeme za příkladnou
reprezentaci naší školy. Sportu
zdar!

autor článku:
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Muzikál našich žáků
V březnu vznikl dramatický
kroužek pod vedením paní
učitelky Anety Reiterové.
Kroužek navštěvovali žáci z
šestého a sedmého ročníku, ale
také si našel příznivce ve druhé
a čtvrté třídě. Žáci pilně
trénovali muzikál Červená
karkulka od Zdeňka Svěráka a
Jaroslava Uhlíře. Muzikál je
plný zpěvu a tance. Jako prvními
diváky se stali naši spolužáci z
prvních tříd a z vystoupení byli
nadšení. Podruhé se muzikál hrál
pro rodiče při příležitosti

třídních schůzek a opět musím
říci, že rodiče byli mile
překvapeni, jak děti vše skvěle
nacvičily. Z tohoto vystoupení
budeme mít profesionální
záznam, který později
zveřejníme na webu školy. Další
vystoupení chystají pro první a
druhý stupeň a Mateřskou školu.
Děkujeme, že jste muzikál
nacvičili, máte náš obdiv! :)

autor článku:
DAVID DOLEŽAL

třída 9. A



STRANA 5 / 6

RÁČEK - ČERVNOVÉ VYDÁNÍ, ŠKOLNÍ ČASOPIS RÁČEK

Komiks - 6.A na škole v přírodě 

foto: Kristýna Jelínková, třída 7. A

autor článku:
KRISTÝNA JELÍNKOVÁ

třída 7. A

Jumppark očima mladších 
spolužáků
… skok a jump, jump a skok …
Báječný zážitek!!! Jump park –
zábavný svět s trampolínami!
Skákání na trampolínách, po
skokanském pásu, skoky na
stěny, vybíjená a basketbal – vše
se nám moc líbilo.
Velkým zážitkem byl skok do
bazénu s molitanovými
kostkami. Dostat se z
molitanového zajetí bylo
náročné.
Mohli jsme trénovat i rovnováhu

při přecházení lanového pásu.
Ne všem se nám to podařilo.
Dopoledne bylo super,
doporučujeme všem!
Vaší spolužáci ze IV. A.

autor článku:
KRISTÝNA JELÍNKOVÁ

třída 7. A
4. A

Dětský den 2. stupně
Dne 2. 6. se konal dětský den 2.
stupně.
Soutěžilo se v: a) Atletických
disciplínách - sprint na 60
metrů, běh na 400 metrů,
štafetový běh a skok do dálky
b) Míčových hrách - Malá
kopaná a přehazovaná
 
Všichni si trošku opožděný
dětský den užili a vysportovali
jsme se až až...
SPORTU ZDAR!
 

autor článku:
DAVID DOLEŽAL

třída 9. A
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Báseň - 
Jitřenka

Kristýna Kočí IV.A

JITŘENKA
 
Kristýna Kočí, IV. A
 
Svoboda je krásná,
ty, Jitřenko jasná.
 
Jasná jako sluníčko,
vstáváš brzičko,
brzičko jak jarní kvítí,
když měsíc stále svítí.
 
Jsi čiperná jako rosa,
když po listě běží bosa.
 
Jitřenko, běž spát,
budeš se mě ptát?

Sportovní den 2. stupně - FOTO 
SPRINT NA 60 METRŮ

foto: Nikol Vacková

Sportovní den 2. stupně - FOTO 
ŠTAFETOVÝ BĚH

foto: Nikol Vacková

Sportovní den 2. stupně - FOTO 
SKOK DALEKÝ

foto: Nikol Vacková


